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Komunikat z przebiegu Posiedzenia ZG PTI  

(16 grudnia 2023 r.) 

Posiedzenie zdominowała dyskusja na temat kondycji gospodarczej towarzystwa. 

Informacja Prezesa o sprawach bieżących 

Prezes zwyczajowo brał udział w kilku konferencjach, skierował w imieniu PTI listy do 

nowych ministrów czterech resortów (co barwnie opisał w felietonie w najnowszym 

numerze „Domeny”), a także wspomagał ‒ z wydatną pomocą kol. Tadeusza Kifnera ‒ jeden 

z samorządów w dość karkołomnym wypełnianiu wniosku o dofinansowanie na m.in. 

szkolenia w obszarze cyberbezpieczeństwa. W ramach działań programowych Prezes ‒ 

razem z kol. Bogusławem Dębskim ‒ prowadzi rozmowy na temat uruchomienia szkoleń z 

cyber-higieny dla samorządów, bo rośnie na nie zapotrzebowanie.  

Udało się też nawiązać kontakt z Fundacją Przemysłu Przyszłości, dla której PTI przygotuje 

nagrania wykładów w obszarze sztucznej inteligencji i cyberbezpieczeństwa. Prezes 

podziękował wszystkim zaangażowanym w proces szukania wykładowców. Jest spora szansa 

na dalszą współpracę z fundacją i sprzedawanie merytorycznych kompetencji PTI.  

 

Przyjęcie dwóch uchwał 

ZG przyjął uchwałę w sprawie nowego regulaminu pracy w PTI, obowiązującego od 1 stycznia 

2024 r. i wprowadzającego system elektronicznej rejestracji czasu pracy w biurze Zarządu 

Głównego. 

Przyjęto również uchwałę obejmującą korektę składek. Inicjatorem był kol. Tomasz Klasa, 

propozycja dotyczyła zrównania wysokości wpisowego dla wszystkich grup ‒ co znacznie 

ułatwi weryfikację płatności ‒ oraz doprecyzowania metody obliczania wieku członka. 

 

Działalność gospodarcza PTI  

Dyskusję prowadzono przed przyjęciem planu finansowego, co nastąpi na następnym 

posiedzeniu ZG. Za kontrolę wydatkowania pieniędzy odpowiada skarbnik, za kwestie 

gospodarcze ‒ wiceprezes ds. gospodarczych. Poziom sprzedaży nie jest satysfakcjonujący, 

niezbędna jest koordynacja wszelkich działań zmierzających do poprawienia poziomu 

przychodów, w tym uruchomienie systemowej edukacji w zakresie prowadzenia szkoleń z 

cyberbezpieczeństwa na poziomie cyber-higiena. Niezbędna jest jednak inwentaryzacja 

naszych zasobów i uświadomienie sobie realnego potencjału merytorycznego towarzystwa. 

Należy również zadbać o dywersyfikację źródeł przychodów.   
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PTI musi mieć świadomość, że model sprzedaży ECDL się w Europie wyczerpuje. Warto 

rozważyć ścieżkę akredytacji w Polskim Centrum Akredytacji na jednostkę, która ma 

kompetencje do potwierdzania kwalifikacji. Reakcja na potrzeby rynku musi być szybsza, co 

pokazuje nasza koncepcja certyfikatów bezpieczeństwa, które nie do końca spotkały się z 

zainteresowaniem. Pracujemy nad jej weryfikacją. Przed nami trudny proces budowania 

pozycji rynkowej naszych certyfikatów.  

Ograniczamy koszty, finiszujemy z przerzuceniem infrastruktury Cisco do chmury do końca 

roku i nie będziemy opłacali licencji. Dalsza redukcja kosztów nie jest już możliwa, jeżeli 

chcemy zachować zdolność do obsługi partnerów, trzeba się więc skupić na zwiększeniu 

przychodów. 

Podczas dyskusji kol. Bogusław Dębski zwrócił uwagę, że dopóki certyfikacje nie mają 

umocowania w prawie (w regulacjach i wymaganiach), to klienci nie mają powodu, dla 

którego należy je kupić. Zdaniem kol. Marka Bolanowskiego, należy przygotować bardzo 

precyzyjną ofertę dla uczelni z sylabusami gotowymi do wdrożenia. Literatura została przez 

autorów wskazana, ale ona nie jest adekwatna do oferowanych kwalifikacji. Studia 

podyplomowe w dwóch uczelniach kończą się naszymi certyfikatami, Prezes prowadzi 

rozmowy z kolejną ‒ AGH, próbując namówić uczelnię, żeby opracowała skrypty do 

sylabusów PTI. Te podręczniki powstałyby w naturalnym procesie edukacyjnym na uczelni.  

Do wykorzystania są też doświadczenia z eksperymentalnego programu ITech , 

realizowanego na Uniwersytecie Warszawskim i politechnikach:  Gdańskiej, Wrocławskiej, 

Poznańskiej, Warszawskiej, na których był przez 2 lata kierunek studiów drugiego stopnia 

także w obszarze cyberbezpieczeństwa. 

Po analizie kosztów uczestnicy zgodzili się, że podstawowy problem to: jak uruchomić 

inicjatywy gospodarcze, które mogą przynieść szybciej dochód niż działalność w obszarze 

certyfikatów. 

Możemy liczyć na strumień pieniędzy z funduszy europejskich na rozwój społeczny i z 

funduszy regionalnych, ale to jest proces czasochłonny. Aktywność większości oddziałów jest 

niewystraczająca, jako szczególnie jaskrawy przykład Prezes podał Oddział Dolnośląski. 

Zapewne wiele środków jest do pozyskania regionalnie, ale nie da się wszystkim zarządzać 

centralnie. Oddziały muszą wykazywać minimum aktywności i rozeznania w lokalnym 

biznesie, wówczas możliwe będzie wsparcie centralne.  

Wiceprezes ds. gospodarczych Adam Szabuniewicz ze względu na obciążenia zawodowe 

i zdrowotne chciał zrezygnować z funkcji, ale po rozmowach z Prezesem i wyrazach wsparcia 

ze strony innych członków ZG zgodził się na pełnienie swojej funkcji pod warunkiem 

otrzymania solidnego wsparcia. Ustalono, że w ramach wsparcia zostanie powołany 

klikuosobowy zespół, aktywujący operacyjnie pomysły zarabiania i aktywizujący lokalne 

oddziały do niezbędnych działań. Kol. Beata Chodacka zaapelowała o bieżące raportowanie, 

które umożliwi ew. włączanie się do działań osób, które są władne pomóc.  

Prezes poinformował, że jakiekolwiek działania programowe w 2024 r. muszą mieć od razu 

zapewnione finansowanie zewnętrzne. Ponieważ PTI ma problem z pozyskiwaniem 

sponsorów, musimy się oprzeć na firmie, która umie ich pozyskiwać i dzielić się z takim 



 
 
 

partnerem zyskiem. Kwestia działalności gospodarczej będzie kontynuowana na 

styczniowym posiedzeniu ZG. 

 

Informacja o ŚDSI 

Ze względu na współpracę z Newserią i jej zobowiązania przesunięciu uległ termin obchodów 

na 15 i 16 maja 2024 r., a Wielka Gala będzie organizowana 15 maja 2024 r. Jest szczegółowy 

terminarz prac, kol. Anna Kwiatkowska dziękowała za współpracę zespołowi Biura ZG, trwają 

prace nad przygotowaniem oferty dla partnerów. Pod koniec lutego 2024 r. będziemy mieli 

jasność co do budżetu tego przedsięwzięcia. 

 

Informacja o działalności sekcji 

Sekcje powininny być naturalnym rezerwuarem ekspertów PTI, jednak wiele z nich nie działa. 

Kol. Wojciech Kulig dokonuje weryfikacji, sekcje nieaktywne zostaną zlikwidowane. Do 

11 stycznia 2024 r. powstanie pismo uprzedzające władze martwych sekcji o ich zamknięciu.  

 

Sprawy inne 

Na spotkanie z premierem Krzysztofem Gawkowskim (22 grudnia 2023 r.), organizowane dla 

organizacji wyrażających wolę współpracy z Ministerstwem Cyfryzacji, zgłosili się kol. Anna 

Kwiatkowska i kol. Marian Bubak. Przekażą informacje, że PTI jest zainteresowane 

współpracą w obszarze profesjonalnych zastosowań informatyki, cyberbezpieczeństwa i 

edukacji z naciskiem na kompetencje. 

Posiedzenie zakończyły życzenia: dużo uśmiechu i tolerancji we wzajemnych relacjach i w 

relacjach z innymi. 

 


